
Er bestond gelegenheid tot het bezichtigen van een tentoon
stelling over sterilisatie in de huisartsenpraktijk, ingericht door 
de studiegroep praktijkvoering van het N.H.G. in samenwer
king met Dr F. Dekking. 

Speciaal op het gebied van de traumatologie maakt de ge
neeskunde snel (de zo nodige) vorderingen; voor mijzelf en 
waarschijnIijk voor vele andere deelnemers waren begrippen 
ais echo-encefalografie, traumatische aorta-ruptuur en "whip
lash"-syndroom geheel nieuw. De ongemeen boeiende voor
dracht van Dr Dekking heeft misschien hier en daar wat trau
matiserend gewerkt. 

Dr van der Slikke, hoofd van de afdeling traumatologie van 
het ziekenhuis Dijkzigt, kan op een bijzonder geslaagde dag 
terugzien. G. J. Bremer 

VOEDlNG 

Op 17, 18 en 19 september a.s. zullen te Amsterdam de 
6mes Journees Europeennes de Dihhique worden gehouden. 
Het voorlopige programma vermeldt voor de eerste dag voor
drachten over Le traitement de l'insuffisance renale; Prof. Dr 
J. G. G. Borst uit Amsterdam is voorzitter van deze zitting, 

waarin als rapporteurs zullen optreden Prof. Dr W. Gloor
Meyer uit Zurich, Dr F. H. Wolthuis uit Amsterdam en Prof. 
Dr G. Verdonk uit Gent. In de door Dr H. M. Sinclair uit 
Oxford te presideren ochtendzitting van de tweede dag komt 
aan de orde Les standards nutritionnels; rapporteurs zijn Prof. 
S. Cisco uit Rome, Prof. Dr J. Tremolieres uit Parijs en Dr O. 
J. Maim uit Oslo. In de middagzitting van deze dag, waarin 
Prof. Dr E. Azerad uit Parijs zal presideren, behandelen Prof. 
Dr M. Demole uit Geneve, Prof. Dr J. Lederer uit Leuven en 
Dr J. H. van de Kamer uit Utrecht, Le traitement des ste
atorrhees. Op de morgen van 19 september wordt onder pre
sidium van Prof. Dr H. Kapp uit Bazel, L'enseignement de la 
nutrition aux etudiants en medecine et aux medecins ingeleid 
door Prof. Dr E. Azerad uit Parijs, Prof. Dr H. G. Mogena 
dan wei Dr F. Vivanco beiden te Madrid en Prof. Dr F. 
Bramstedt uit Hamburg. In de door Prof. Dr G. Verdonk uit 
Gent. voor te zitten middagzitting zullen M. Pekkarinen uit 
Helsinki, Dr Ir Th. F. S. M. van Schaik uit Den Haag en 
Prof. Dr F. Mancini uit Rome spreken over La methodologie 
de l'enquete alimentaire. 

Het secretariaat van de 6mes Journees Europeennes de 
Dietetique is gevestigd bij het Voorlichtingsbureau voor de 
voeding, Koninginnegracht 42, Den Haag; tel. 0 70-180024. 

NEDERLANDS HUISARTSEN GENOOTSCHAP 

DE HUISHOUDELIJKE VERGADERING 
VAN HET N.H.G. 

Grote belangstelling he eft de huishoudelijke vergadering 
van het N.H.G., op zaterdag 12 mei te Utrecht gehouden, 
helaas niet getrokken: er waren, buiten het bestuur, slechts 
een vijfentwintigtal leden, van wie nog vele commissieleden; 
desalniettemin mag worden geconstateerd, dat zij weI degelijk 
aan de bedoeling heeft beantwoord. Doordat er thans niet -
zoals vroeger bij de aan het wetenschappelijke congres voor
afgaande vergaderingen - een krap tijdschema behoefde te 
worden aangehouden, bestond er gelegenheid voor een rus
tige gedachtenwisseling en van die gelegenheid is een ruim 
en nuttig gebruik gemaakt. 

Het belangrijkste agendapunt was natuurlijk het plan van 
het N.H.G. om een Huisartseninstituut op te richten; de be
doeling is, dat dit zal aanleunen tegen een door de Utrechtse 
Universiteit te stichten Instituut voor Microsociale Geneeskun
de. Het is wei zeer verheugend, dat de behoefte van het Ge
nootschap aan een deskundig en goed bemand apparaat zo 
fraai blijkt te coincideren met de wens van de Utrechtse facul
teit om grotere aandacht te besteden aan een meer individuele 
vorm van sociale geneeskunde en aan de opleiding van de toe
komstige huisarts. Na een uitvoerige en heldere uiteenzetting 
van voorzitter Huygen kwamen er talrijke vragen en opmerkin
gen los. Deze gaven niet aileen blijk van belangstelling voor dit 
gewichtige en gedurfde project, doch ook van grote instem
mingo Het bestuur werd dan ook met algemene stemmen ge
machtigd de voorbereiding voort te zetten en de Stichting 
"Het Nederlands Huisartsen Instituut" in het leven te roe
pen. Met nadruk werd daarbij gesteld dat de mogelijkheid 
volledig openblijft om in de toekomst ook aan andere uni
versiteiten dergelijke huisartseninstituten te verbinden, doch 
men wi! uiteraard niet direct te veel hooi op de york nemen. 

Vervolgens werden inleidingen gehouden over het wer k 
van een aantal commissies en over de wederkerige reIaties 
daarvan met de Centra. Zo kwamen de vertegenwoordigers 
aan het woord van de Commissie Wetenschappelijk Onder
zoek, de Commissie Nascholing, de Contact-Commissie voor 
de Centra, de Studiegroep Praktijkvoering, de Commissie As
sistentschap Huisarts en de Redactiecommissie van "huisarts 
en wetenschap". Uit deze verhelderende betogen ontploo'ide 
zich een zelfs voor de enigszins ingewijde imponerend beeld, 
niet aileen van het vele werk, dat in deze verschillende com
missies wordt verzet, doch vooral ook van de grote mogelijk
heden, welke een nauwere samenwerking met de centra lijkt 
te bieden. Deze inleidingen zullen in "huisarts en weten-

schap" worden gepubliceerd en mogen reeds thans in de be
langstelling van de leden worden aanbevolen. 

Jaarstukken werden in deze vergadering niet behandeld, 
aangezien de laatste vergadering nog geen half jaar geleden 
werd gehouden. Enkele benoemingen van commissieleden 
vonden gebruikelijkerwijs bij acclamatie plaats. 

Tegen de sinds kort toegepaste werkwijze bij de toetreding 
van nieuwe Ieden werden geen bezwaren kenbaar gemaakt. 
Uitdrukkelijk werd hierbij door de voorzitter gestipuleerd, 
dat ook pas gevestigde en dus nog onervaren huisartsen van 
harte welkom zijn in het Genootschap. 

Tenslotte werd uitvoerig van gedachten gewisseld over de 
samenwerking met de farmaceutische industrie. Vroeger 
plachten vele artsen een dergelijke samenwerking als onbe
hoorlijk of griezelig te zien, doch deze instelling blijkt nu 
weI goeddeels tot het veri eden te behoren. Men was het er 
over eens, dat - gezien het in deze door het bestuur ge
voerde beleid - moeilijkheden nauwelijks zijn te vrezen. De 
financiele steun van de zijde der farmaceutische industrie, 
voorlopig voor een periode van vijf jaar toegezegd, zal het 
mogelijk maken, dat het Huisartseninstituut op de been wo'rdt 
geholpen en tot ontplooiing gebracht; vertrouwd moet wor
den, dat na die termijn de overheid bereid zaI blijken de 
subsidiering van dit project over te nemen. 

Al met aI mag deze eerste puur-huishoudelijke vergadering 
van het N.H.G. in vele opzichten als geslaagd worden aange
merkt. Het is echter wei te hopen, dat in voIgende jaren 
meer leden van hun belangstelling in Genootschapszaken blijk 
zullen geven, zodat op z'n minst aile centra vertegenwoordigd 
zullen zijn. A.E.D. 

UIT DE NOTULEN 

Bestuursvergaderingvan 12 april 1962 
Uitvoerig werd gesproken over de wijze waarop organisa

torisch de voorgestelde samenwerking tussen het Genootschap 
en de farmaceutische industrie kan worden geregeld. Het lijkt 
het meest gewenst hiervoor binnen het kader van de op te 
richten stichting "Het Nederlands Huisartsen Instituut" naar 
een oplossing te streven. 

Het programma van de op 2 en 3 juni in Eindhoven te 
organiseren weekendconferentie over het vraagstuk van 
groepspraktijken werd besproken. De World Health Organi
zation. bleek bereid te zijn de overkomst van een Engelse 
spreker, Dr J. G. Ollerenshaw, te honoreren. 

Naar aanleiding van een in "huisarts en wetenschap" ge-
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publiceerd rapport over een onderdeel van een jaaronderzoek 
werd besloten de werkgroepen van de drie in gang zijnde 
jaaronderzoekingen er op te wijzen, dat bij het schrijven van 
deelrapporten voldaan dient te worden aan zekere door de 
T.N.O. en het N.I.P.G. gestelde eisen. Dergelijke rapporten 
dienen tevoren ter kennis te worden gebracht van het N.H.G.
bestuur. 

Met belangstelling vernam het bestuur van de plannen, die 
er in een Haags ziekenhuis bestaan, om aanstaande huisartsen 
door een "rotating internship" op hun toekomstige taak voor 
te bereiden. In dit assistentschap, dat volgens rijksregeling 
zou worden gehonoreerd, is tevens plaats ingeruimd VOOl' een 
stage bij de huisarts. Het is gewenst dat deze assistenten al 
van meet af aan worden betrokken in het werk van de dis
cussiegroepen in de N.H.G.-centra. De vraag hoe de schakel 
met de huisartsenpraktijk moet worden gelegd zal echter niet 
gemakkelijk zijn te beantwoorden. Het bestuur zal van de ont
wikkeling van het experiment op de hoogte worden gehouden. 

Het jaarverslag 1961 van de commissie voor redactie van 
"huisarts en wetenschap" werd door het bestuur in dank aan
vaard. 

Het werd wenselijk geoordeeld de inleidingen, die namens 
de verschillende adviescommissies zijn gehouden op de huis
houdelijke vergadering van 12 mei 1962, te zijner tijd in 
"huisarts en wetenschap" te publiceren. 

BestuuTsvergadering van 10 mei 1962 
Een belangrijk punt van bespreking vormde de niet denk

beeldige mogelijkheid, dat door meer universiteiten zal wor
den gestreefd naar een inniger samenwerking met de huis
artsenpraktijk bij de opleiding tot arts. Hoewel het alleszins 
begrijpelijk is, dat bij de eerste contacten op dit gebied niet 
onmiddellijk het Genootschap officieel wordt ingeschakeld, 
acht het bestuur het toch van bijzonder belang reeds in een 
vroeg stadium bij zulk overleg te worden betrokken teneinde 
tot een zekere coordinatie te komen met de bestaande plannen 
voor een huisartseninstituut. Het is immers zeer weI denkbaar, 
dat in de toekomst aan verschillende universiteiten huisartsen
instituten worden opgericht, die kunnen worden gezien als 
uitvoeringsorganen van een op te richten stichting. Het be
stuur van zulk een stichting zou dan kunnen worden gevormd 
door het N.H.G.-bestuur en onder meer kunnen worden bij
gestaan door adviserende leden namens de verschillende fa
culteiten en andere organisaties. Inmiddels werden de eerste 
stappen gedaan tot het opstellen van een concept-stichtings
akte. 

Het dagelijks bestuur werd verzocht zich nader te beraden 
over de vraag hoe tegemoet kan worden gekomen aan de wens 
van enige commissies om beter geinformeerd te zijn over het
geen in het N.H.G.-bestuur wordt besproken. 

Een kwestie van huishoudelijk belang was, dat, met het oog 
op het gewijzigde tijdstip voor toekomstige huishoudelijke ver
gaderingen, het bestuur als zijn mening uitsprak, dat het drin
gend gewenst is, dat voortaan onkostendeclaraties van leden 
uiterlijk veertien dagen na afloop van ieder kalenderjaar be
horen te zijn ingediend. 

Gezocht zal worden naar middelen om een afvaardiging van 
een tweetal leden mogelijk te maken naar een internationaal 
huisartsencongres te Montreal in 1964. Waar meer en meer 
blijkt, hoe ook in andere landen de positie van de huisarts 
zich wijzigt volgens de door het Genootschap voorgestane 
ideeen, lijkt zulk een internationale gedachtenwisseling van 
groot belang. 

Een verslag van de door de voorzitter in september 1961 
bijgewoonde W.H.O.-conferentie over de opleiding van de 
arts voor zijn werk in de gemeenschap, werd door het bestuur 
van zodanig belang geacht, dat dit stuk ter publikatie zal 
worden aangeboden. 

Het in de loop der jaren door de adviescommissies en stu
diegroepen geamendeerde concept. Huishoudelijk Reglement 
werd door het bestuur formeel aanvaard en zal v~~r het in
winnen van een slotcommentaar aan de Algemene Advies 
Commissie worden aangeboden. Het laat zich aanzien dat 
thans het zeer vele werk, door de Reglementscommissie ver
richt, tot een vruchtbaar resultaat zalleiden. 

E. M. Jansen, secretaris 
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